
Informace na měsíc září 2024

Přehled nedělních bohoslužeb v září
1.9.

22. neděle
v mezidobí 

žehnání 
žákům a učitelům

08:00
09:30
11:30

Dlouhá Třebová
Česká Třebová 
Třebovice

21.9. 18:00 Zhoř

7. 9. 18:00 kaple v Rybnické ulici 
v České Třebové

22.9.
25. neděle 
v mezidobí

08:00
09:30
11:30

Dlouhá Třebová
Česká Třebová - dětská
Rybník

8. 9.
23. neděle 
v mezidobí

08:00
09:30
11:00
14:00

Dlouhá Třebová
Česká Třebová
Česká Třebová - dětská
ČT - neslyšící

28.9.
Slavnost 

sv. Václava

08:00
18:00

Česká Třebová
Česká Třebová - Hory

14.9. xxx xxx
29.9.

26. neděle 
v mezidobí

08:00
09:30
11:30

Dlouhá Třebová+snídaně
Česká Třebová
Semanín

15.9.
24. neděle 
v mezidobí

přejeme oslavencům
Sbírka na církevní

bkolství

08:00
09:30
11:30

Dlouhá Třebová
Česká Třebová
Damníkov

Není cesta ke btěstí.
atěstí je cesta. - Buddha

aťastný život nenalezneb. Musíb si jej vytvořit. — 
Camilla Eyring Kimball



Přehled akcí v České Třebové a okolí
2.9 19:30 Setkání rodi�ů mláde~e  (13+) eská Třebová - fara

7.9. 13:00 Setkání dlouhotřebovských seniorů na starém hřibti Dlouhá Třebová

7.9. 13:30 }ehnání hříbatům z hřeb�ína Karlen Dlouhá Třebová

8.9. 14:00 Bohoslu~ba a setkání pro neslybící eská Třebová - fara

8.9. 17:00 P. Jan Linhart - přednábka s promítáním o Kubě eská Třebová - fara

9.9. 19:00
Past. a ek. rada farnosti + dalbí zodpovědní a
<zaměstnanci= farnosti. Zahájení pastora�ního roku 
s generálním vikářem Janem Pasekou  

eská Třebová - fara

12.9. 09:00 Vikariátní setkání kně~í a jáhnů Choceň

13.-14.9. Adam s mláde~í na pobytu v Trstěnici a v Litomybli Trstěnice

14.9. 19:00 Koncert v rámci festivalu Z. Pololáníka, viz plakát . Třebová - rotunda

21.9. 19:00 Koncert v rámci festivalu Z. Pololáníka . Třebová - sv. Jakub

21.9. Výlet mu~ů do Opavy s programem Petra  atěpánka Opava

22.9. 15:00 Koncert ZUa, flétny Semanín - kostel

23.9. 18:00 Setkání past. rady z Dlouhé Třebové a vedení obce DT . Třebová - fara

24.9. 19:00 Biblická hodina, zahájení . Třebová - fara

26.9. 19:00 Setkání mu~ů, zahájení . Třebová - fara

29.9. 19:00 Koncert v rámci festivalu Z. Pololáníka . Třebová - sv. Jakub

30.9. 19:00 Duchovní setkání  - reaktivace Dlouhá Třebová

Bohoslužby a setkání nejen pro seniory
2.9. 15:30 Bezděkov Mbe svatá / po bohoslu~bě posezení u kávy

9.9. 16:00 }luťák - Masarykova 2100 Mbe svatá

17.9. 15:00 Bezděkov Bohoslu~ba slova, po bohoslu~bě návbtěva nemocných

23.9. 16:00 }luťák - Masarykova 2100 Mbe svatá

Každý den nemusí být dobrý, ale na každém dni je alespoň něco dobrého. —
Alice Morse Earle



SLOVO OD ADAMA

Zdravím Vás všechny u konce letních prázdnin, v čase, kdy nejen mládež, děti, ale i my
dospěli se připravujeme na novou etapu. Ve farnosti budeme začínat nový pastorační
rok. Doufám, že minulý nám pomohl dozrát k novým rozhodnutím ohledně života v naši
farnosti. Je dobře v některých věcech pokračovat, ale možná někdy „jinak“, nebo aspoň
trochu „jinak“.

Přemýšlel jsem nad pokračováním v pastoraci mládeže. Samozřejmě, že jsem o tom
mluvil s některými z rodičů, a ještě chci o tom mluvit, právě s rodiči v pondělí 2.9. v 19.30
hod. na faře. O závěrech po tomto setkání budete všichni informováni. 

Také Vám chci ještě říct, že podle mých představ je kaplanka (bývalý kaplanský byt)
dobré místo na faře, kde se mládež může setkávat a zároveň by si mohla tuto místnost
uzpůsobit tak, aby se v ní cítila dobře.   

Moc mě záleží, abychom se mohli s pomocí rodičů věnovat i „mladším“ - mladým (13+).
Chci spolu s Vámi pokračovat v biblických hodinách. Minulý pastorační rok jsem se
ujistil, jak je důležité prohlubovat poznání a přátelství s Hospodinem pomocí Jeho Slova.
Dokonce my, účastníci biblických hodin můžeme zažívat určitý relax – odpočinek a
vnímat působení Toho, který k nám mluví. 

Společenství mužů – neboli mužská spiritualita, to není jen samotné setkávání, ale také
dozrávání v oblasti člověčenství. Za mě, rád bych ještě konkrétněji formuloval témata na
jednotlivé setkání, a zároveň bych rád uvítal konkrétní program, který by nám pomáhal se
na jednotlivá setkání připravovat a těšit se.  Máme ještě rodiny, manželé, děti…Věřím, že
se i tyto oblasti, spolča, budou aktivní nadále a také reaktivovat. 

Prosím Vás o vyplnění dotazníků, který jsme pro Vás připravili, a který, věřím, že mi
pomůže se ještě lepé postavit k životu v naší farnosti. Vyplněný dotazník mi můžete
posílat emailem, předávat osobně nebo dávat do poštovní schránky. Lze ho také vrátit
prostřednictvím Dušana, Aničky a Lídy.

Děkuji Vám.

Adam 





KÁNA PRO PÁRY
Tak jako v Káně Galilejské Ježíš učinil svůj první zázrak, když proměnil vodu ve víno a tím zachránil
jedno mladé židovské manželství, tak i my jsme postupně nechali Hospodina vstoupit do našeho
manželství, aby nás proměnil, protože on nás do manželství nepovolal dokonalé, ale se všemi našimi
pochybami a nedostatky. Bůh totiž nepovolává schopné, ale uschopňuje povolané, pokud ho k tomu
pozveme. K tomu nám posloužilo Setkání Kána Kána pro páry – Setkání Kána, organizované komunitou
Chemin Neuf pro páry, které v sobě najdou odvahu vybočit ze zaběhnuté všední rutiny, rozhodnou se na
chvíli zastavit ve stále rychlejším rytmu běžného života a dovolí Stvořiteli, aby v jejich vztahu „proměnil
vodu ve víno“. My jsme před 2 lety (po více než 6 letech manželství) velmi zatoužili obnovit a prohloubit
svůj vzájemný vztah skrze zlepšení komunikace v páru. Setkání Kána vychází z křesťanského pohledu
na manželství a je otevřeno párům z různých křesťanských církví a denominací. Příslušnost k církvi není
podmínkou účasti, neboť zváni jsou i ti, kteří sami sebe za věřící nepovažují, ale křesťanské prostředí jim
není cizí, což bylo pro mne jako nepokřtěného velmi povzbuzující. Společně v přednáškách a ve
svědectvích se zde otevírají témata týkající se života v páru a v rodině (komunikace, modlitba,
odpuštění, intimita, závazek…), které jsou důležité pro vytváření a vnímání jednoty v páru. Skrze
otevřenost zde vzniká bezpečný prostor a čas podělit se o bohatství i obtíže společného života jak sami
dva v našem páru, tak i v malé skupince s dalšími páry. Vnímáme a dosvědčujeme, že ve sdílení je
ukrytá velká síla, protože sdílené trápení je poloviční trápení, ale sdílená radost je dvojnásobná radost.
Pro mnohé může být právě povzbudivé slyšet, že někdo s podobnými těžkostmi řešení pro svůj pár
objevil, když nechal Hospodina, aby se jej dotkl a svou mocí proměňoval. Stejně jako se Hospodin dotkl
mne, když jsem skrze otevřenost objevil ve svém srdci touhu žít s Bohem. A to je jen jeden malý
kamínek z pokladů, které jsme na Káně zatím dostali. Proto touto cestou přijměte naše pozvání na další
setkání! Pozvání k objevování významu života v páru se týká nejen manželských párů, ale také
nesezdaných, kteří žijí v partnerském svazku.
Karel

Kána je určená pro páry, které chtějí věnovat čas a pozornost svému partnerskému vztahu, prohloubit
ho a přiblížit se sobě navzájem. Je to čas a místo, kde o běžné starosti je postaráno (jídlo i péče o děti v
jakémkoli věku a s jakýmikoliv potřebami jsou zajištěné), můžete se opravdu plně věnovat jeden
druhému a věcem, na které se v běžném životě těžko hledá čas.
Je zkušeností naší i mnohých dalších párů, že Bůh má pro nás připraveno mnohem víc, než bychom
mohli vůbec doufat. Jeli jsme si na Kánu pro zlepšení naší vzájemné komunikace, což se postupem
času opravdu naplňuje a stále prohlubuje, a to ve všech sférách, jak v denní běžné rutině, tak ve chvílích
odpočinku či v prožívání intimity. Obdrželi jsme navíc to, že Karel poznal Boha a uvěřil. Dále blízké
vztahy s druhými, kde v naprosto bezpečném kruhu přijetí a respektu můžeme sdílet své starosti a
radosti s dalšími páry a obohacovat se tak navzájem a modlit se za sebe navzájem. Také prostor, kde i
naše děti mohou prožívat společenství a poznávat tak Boží lásku.
Můžeme svědčit o tom, že jsme potkali různé páry s naprosto odlišnými potřebami a životními příběhy,
a pro každého z nás Pán připravil naprosto unikátní cestu, každý z nás si odnáší obohacení, povzbuzení,
uzdravení, přesně šité na míru. Někdy jen beze slov žasneme a děkujeme, že toho můžeme být svědky.
Karolína

Karel a Karolína Šverclovi, členové bratrství Kána Bratrství Kána,
kteří své setkání Kána absolvovali v roce 2022



ROZHOVOR S HANKOU SMYKOVOU
 
Adam: Je život pro tebe darem?

Hanka: Veškerý život je dar, ne jenom ten lidský a každý trochu jiným způsobem. Můj život je dar tím,
do jaké rodiny a jakého prostředí obecně jsem se narodila, cítím se být milovaná ze všech možných
stran, myslím, že přesně proto je můj život krásným darem.

Adam: Co doporu�uješ lidem v krizové situaci?

Hanka: Je to velmi obecně, lidem v jakékoliv krizové situaci doporučuji svěřit se komukoliv z blízkého
okolí a nestydět se kontaktovat nějakého odborníka, přesně proto je na světě máme, protože ví, jak
nám v takové situaci pomoct. Taky se nestyďte prosit Boha, nemusíme mu jenom děkovat. Bůh ví ze
všech odborníků nejlépe, jak se cítíme a co nám pomůže.

Adam: A co víra?

Hanka: Víra je celoživotní cesta, věřící se pořád učí nové věci a přesně to je to, co bychom měli
předávat ostatním, učit je, že věřit znamená daleko víc, než jednou týdně přijít do kostela, že je to cesta
na celý lidský život, která navazuje na pokračování v nebi u našeho Stvořitele.

Adam: Jak vnímáš obětavost?

Hanka: Obětavost je cokoliv, co člověk udělá pro někoho jiného a nečeká za to něco zpátky. Může jít o
velké věci i o maličkosti.

Adam: Vdě�nost….

Hanka: Vděčnost je naopak to, co člověk cítí, když se pro něho někdo obětuje a pomůže mu když to
potřebuje. Je to pozitivní emoce, která prohlubuje vztahy mezi lidmi a nutí člověka trochu myslet, že
tomu, komu je vděčný, něco dluží nazpět a ochotně mu pomůže v jeho problémech. Takhle funguje
opravdová vděčnost.

Adam: Jak vnímáš spole�enství?

Hanka: Lidé, kteří se sejdou a mají nějaký stejný záměr, tvoří společenství, nezáleží na počtu osob, ale
na tom, co je všechny spojuje. Každý do společenství může přinést něco svého, minimálně svou
přítomnost, bez něj by totiž společenství nebylo úplné a kompletní. Já osobně myslím, že můžu
nabídnout svojí kreativitu a nové nápady a o to se vlastně taky snažím. A nosím na spolčo sušenky,
když tam jdu {

Adam: Jak vnímáš naši farnost?

Hanka: Každá farnost je jiná, tím že jí tvoří jiní lidé. Možná je to tím, že jsem vyrostla v té naší a vlastně
nevidím do hloubky jiných farností, ale mám tuhle nejvíc ráda, cítím, že moje farnost je můj domov.
Určitě máme co zlepšovat a ještě nejsme v cíli tvoření našeho ideálního společenství, ale myslím že je
to lidské a mají to takhle i ostatní a je to právě to, co nás vede k tomu se posouvat k lepšímu, takže to
nevnímám jako negativní, jsem ráda že se posouváme.

Adam: Děkuji Hani



NEW DAWN NA POUTNÍM MÍSTĚ V HÁJKU U PRAHY 

Milí spolufarníci, 

ráda bych se s vámi podělila o zkušenosti z duchovní konference New Dawn (Nové
svítání). Jde o setkání katolické charismatické obnovy ve františkánském klášteře Hájek
(u Prahy). Pro více informací můžete kouknout na: https://www.newdawn.cz/ 
 
Rádi se sem vracíme, protože zde zažíváme zvlášť Boží blízkost, je to požehnaný čas
modlitby a povzbuzení ve víře. Chválíme Boha a posloucháme přednášky a svědectví o
Božím působení. Snoubí se zde katolická tradice spolu s charismatickou obnovou.
Prožíváme den smíření, den modliteb za uzdravení a modlitbu za vylití Ducha. Jsme
svědky uzdravování nejen fyzických nemocí, ale i vnitřních zranění. V tichu noční adorace
můžeme být nerušeně tak blízko Pánu a slyšet jeho hlas. Také máme možnost využít
přímluvnou modlitbu a svátost smíření. Vnímám, jak je průběh této akce pod Boží
ochranou, loni se zázrakem vyhnula tomuto místu veliká bouře, která jinde v Praze
způsobila velké problémy, a i letos nám počasí přálo. Je neuvěřitelné jak zhruba 1000 lidí
v poklidu stanuje na velké louce bývalé štěpnice včetně spousty malých dětí. Naše děti se
sem rády vracejí, navázaly zde kamarádství a zažívají volnost v malém lesíku, jinak je pro
děti od 6 let dětský program a od 10 let mládežnická konference. Děti do 6 let většinou
tráví čas na písku a na odrážedlech všeho druhu, takže si každý přijde na své w . Letošní
novinkou byly odpolední aktivity, mimo jiné skácí hrad a divadélko v podání Víti Marčíka
ml. nebo pohádky P. Petra Beneše.

Pro mě osobně je důležité, jak osobně k nám Bůh mluví, jak když hledáme a otvíráme se
Bohu tak působí, jak nám dá svůj pokoj, jak nám ukáže, jak zbytečně se strachujeme,
staráme, že nejnutnější je vložit svou důvěru v Něho. Každý rok zde znovu nabydu pokoj a
odjíždím s vědomím, že jsem Jeho milovaná dcera, na které mu tolik záleží a s kterou On
ve svém díle spásy počítá. Objevuji jeho dary, které do mě vložil. Když mě teď v noci děti
vzbudí, budím se v duchu se zpěvem chválících písní, je to nevyjádřitelný pokoj a radost.

Velké díky patří organizátorům, kteří poslouchají Boží vedení, mají odvahu do toho jít a
všem přednášejícím, přímluvcům a zpovídajícím.

Moc bych nám všem přála, abychom měli neustále na paměti, že jsme milované Boží děti
a Bůh je s námi v našich radostech i starostech, a že na nic nejsme sami. Také abychom
uměli uspořádat svůj čas tak, abychom byli co nejvíce s Ním a On se nás mohl dotýkat a
přetvářet nás k svému obrazu, tím se staneme opravdu šťastnými.

Maru Stolariková



NABÍDKA PRO RODINY S D�TMI

Milí přátelé, 

existuje v naší farnosti touha po spole�enství rodin, které by se spolu mohly scházet, a
které by bylo otevřené nově příchozím. Je to touha vedle naší potřeby mít také menší
uzavřené manželské skupinky pro hlubší sdílení a modlitbu. 

Přemýšleli jsme o možné podobě těchto větších setkání a vnímáme, že by to měl být pro
nás dospělé �as na popovídání nad nějakým tématem, pro děti na spole�ný �as např. při
hře a pro nás všechny �as spole�né modlitby, která nás při tom všem propojí s Bohem.
Frekvence by mohla být tak 1krát za měsíc. Po konzultacích s některými z Vás a s otcem
Adamem jsme se rozhodli toho ujmout a nabídnout vám zatím tato první setkání:

6.10. Při příležitosti poutní mše na Horách, kdy si připomínáme Pannu Marii Růžencovou
bychom rádi za�ali. V kapli Na Horách bude mše svatá od 15 hodin s otcem biskupem.
Před ní v kapli od 14:30 modlitba růžence. Napadlo nás, že by bylo hezké, udělat si to
opravdu jako pouť rodin s prosbami za uzdravení těch z nás, kteří to potřebují. Za
Kochánkovic Johanku, Strej�kovic Jarušku a Amálku:-) a další, kteří by o to projevili
zájem. (Napište prosím :-) Za�átek pouti by byl v parku Javorka. (as, přesné místo srazu
i program bude upřesněn.) Na konci krátkého úvodního programu zvlášť pro děti a
dospělé se spole�ně pomodlíme úvodní modlitby růžence a vyrazíme směr Hory. Cestou
budeme pokra�ovat v modlitbě růžence. Kdo by měl problém modlit se nahlas, může se
přidat v duchu. Po příchodu na Hory bude pak možná ú�ast na poutní bohoslužbě, při
které bude mít venku pro děti připravenou katechezi Jaruška. 

3.11. Při příležitosti svátku všech v�rných zemřelých bychom rádi na faře zorganizovali
setkání s připomenutím našich zemřelých z rodin, o jejichž krátké životní příběhy bychom
se byli ochotni navzájem podělit. Následovala by spole�ná pouť na hřbitov (děti mohou
mít na cestu lucerni�ky nebo lampiony), kde se spole�ně pomodlíme u kříže a pak
rozejdeme.

Budeme moc rádi, když napíšete, jak to vidíte, případně přidáte nějaké podněty. 
Pokud se Vám nabídka těchto akcí bude líbit, budeme se těšit, že se jich spolu s námi
zú�astníte :-) 

Pokoj a dobro a radost z lásky přejí

Jindřich a Jaroslava Strejčkovi
Dušan a Maruška Stolarikovi









DOTAZNÍK OD ADAMA
 
1. Jak se cítíš v naší farnosti?

2. Jak vnímáš naši farnost?

3. Jakým způsobem se snažíš přispívat našemu farnímu společenství?

4. Co bys případně mohl(a) a chtěl(a) nabídnout farnosti? 

5. Jak vnímáš aktivitu jednotlivých skupin ve farnosti?

6. Jaký máš dojem z působení ekonomické rady farnosti? 

7. Jak vnímáš pastorační radu farnosti a případně, co bys ji chtěl(a) sdělit?

8. Jaký máš vzkaz pro děkana (Adama)?

9. Co bys rad(a) sdělil jáhnu Dušanovi?

10. Máš nějaké vzkazy, připomínky pro A. Smyčkovou – pastorační asistentku?

11. Chceš něco vzkázat L. Andrlové, která má na starosti některé administrativní
záležitosti?

12. Co bys rad zlepšil(a), změnil(a) ve fungování naší farnosti? A jak bys to realizoval(a)? 

13. Co tě ještě napadá a chceš to zdůraznit? 
 
PS: Není potřeba odpovídat na všechny otázky.

Výsledek bude zveřejněn bez uvádění jména zúčastněných ankety.   
 
Děkuji

Adam
 


